
 
 

LAEVA    VALLAVOLIKOGU 
 
ISTUNGI PROTOKOLL                                                                                                                              
 
Laeva                                             15. 05. 2012  nr 30 
 
Algus kell 15.30, lõpp kell 17.10 
Juhatas Elviire Villa 
Protokollis Juta Mäesepp 
Osa võtsid volikogu liikmed: Jüri Koster, Karmen Kukk, Ivar Ordning, Arvo Pennonen,Kaido 
Põdersoo, Priit Raidvee,  Külli Suvi, Endel Sõster, Elviire Villa.    
Osalesid: vallavanem Maris Aleksašin, abivallavanem Kaimo Puniste, vallasekretär Helen Mägi,  
finantsjuht-pearaamatupidaja Ulvi Viilvere ja sotsiaal- ja noorsootööjuht Maire Jõgi. 
Kutsutud  MTÜ Valguskaabel  juhatuse liige  Imre Kuus 
Külalisena osales vallaelanik Ago Vooremäe. 
 
Päevakorra projekt: 
1. Hangete korraldamise kord Laeva vallas  
2. Kodu- ja sotsiaaltransporditeenuste osutamise tingimused ja kord Laeva vallas  
3. Revisjonikomisjoni esimehe valimine 
4. Laeva metskond 47 jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarbe määramine  
5. Kärevere kooli kinnistu sihtotstarbe muutmise ning võõrandamise loa taotlemine 
6. MTÜ Valguskaabel laenu garanteerimine 
7. Vallavanemale umbusalduse avaldamine  
 
Juhul, kui vallavanema umbusaldamine leiab toetust, siis tuleb päevakorra 8. punktina arutusele 

otsuse eelnõu  „ Vallavanema valimiseks konkursi väljakuulutamine“. 

       
Istungi juhataja tutvustas volikogu liikmetele Laeva valla valimiskomisjoni 02.05.12 otsust nr 14 
“Laeva Vallavolikogu liikme volituste teatumine ja asendusliikme määramine” ning  03.05.12 
otsust nr 15 “Laeva Vallavolikogu liikme volituste taastamine ja teda asendanud volikogu liikme 
volituste lõppemine.” 
Volikogu liige Arvo Pennonen tegi ettepaneku arutada päevakorra 3. punkti  peale seitsmendat  
päevakorrapunkti. 
Ettepanekuga nõustusid kõik 9 volikogu liiget. 
 
Seega kinnitati järgmine päevakord: 
1. Hangete korraldamise kord Laeva vallas.  
2. Kodu- ja sotsiaaltransporditeenuste osutamise tingimused ja kord Laeva vallas.  
3. Laeva metskond 47 jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarbe määramine . 
4. Kärevere kooli kinnistu sihtotstarbe muutmise ning võõrandamise loa taotlemine. 
5. MTÜ Valguskaabel laenu garanteerimine. 
6. Vallavanemale umbusalduse avaldamine. 
7. Revisjonikomisjoni esimehe valimine. 
Juhul, kui vallavanema umbusaldamine leiab toetust, arutatakse päevakorra 8. punktina  
“Vallavanema valimiseks konkursi väljakuulutamine“ 
 



 

1. Hangete korraldamise kord Laeva vallas  
Kuulati vallasekretär Helen Mägi selgitust eelnõu kohta. 
Istungi juhataja juhtis tähelepanu, et korra  § 4 lõige 1 ja lõige 3 ning § 10 lõige 5 ja  lõige 6 ei ole 
omavahel kooskõlas. Üle tuleb kontrollida ka viited paragrahvidele,  sest seoses paragrahvide 
muutmisega on jäänud  mõned  paragrahvid  muutmata.  
Eelnõu esitaja lubas paragrahvide numbrid üle kontrollida ja need ära parandada ning tegi 
ettepaneku  jätta § 4 lõikest 3 ära lause lõpp “ ühe kuu jooksul pärast vallaeelarve või selle 
muudatuste kinnitamist“ ja § 10  lg 6 üldse välja jätta. Volikogu liikmed nõustusid  sellega 
üksmeelselt. 
Seejärel tegi volikogu liige Arvo Pennonen  ettepaneku määrus istungil vastu võtta. 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et võtta vastu hangete korraldamise kord 
Laeva vallas? 
Poolt oli 9 volikogu liiget.  
OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 64 “Hangete korraldamise kord Laeva vallas.” 
 
2. Kodu- ja sotsiaaltransporditeenuste osutamise tingimused ja kord Laeva vallas 
Kuulati sotsiaal- ja noorsootööjuht Maire Jõgi selgitusi eelnõu kohta. 
Ettevalmistatud määruse eelnõu vastuvõtmise poolt määrusena oli 9 volikogu liiget. 
OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 65 “ Kodu- ja sotsiaaltransporditeenuste osutamise 
tingimused ja kord Laeva vallas.” 
 
3. Laeva metskond 47 jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarbe määramine  
Ettevalmistatud otsuse eelnõu vastuvõtmise poolt otsusena oli 9 volikogu liiget. 
OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 106 “Laeva metskond 47 jagamisel tekkivatele 
katastriüksustele sihtotstarbe määramine.” 
 
4. Kärevere kooli kinnistu sihtotstarbe muutmise ning võõrandamise loa taotlemine 
Kuulati abivallavanem Kaimo Puniste selgitust eelnõu kohta. 
Toimus arutelu. 
Istungi juhataja avaldas arvamust, et antud küsimusega ei ole vallavalitsus piisavalt 
põhjalikult tegelenud ja esitatud otsuse eelnõu ei ole loa taotlemiseks motiveeritud ning 
seetõttu tuleb otsuse eelnõu tagasi lükata. Ettepaneku poolt oli 7 volikogu liiget, vastu ei oldud 
ja 2 liiget jäid erapooletuks.  
 
5. MTÜ Valguskaabel laenu garanteerimine 
MTÜ Valguskaabel juhatuse liige Imre Kuus andis lühiülevaate MTÜ senisest tegevusest. 
Oma sõnavõtus selgitas ta, et kuna aega on jäänud väheseks, siis tuleb teha ühe hankena nii 
valguskaabli projekteerimine kui ehitus. Hanke välja kuulutamiseks ootab ta jätkuvalt 
projekteerimistingimuste kooskõlastamist Laeva Vallavalitsuselt, milleks esitati taotlus juba 
jaanuarikuus. Puurmani Vallavalitsuselt  on kooskõlastus saadud. 
Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 
Istungi juhataja selgitas, et esitatud otsuse eelnõu ei kuulu arutamisele, sest kehtivate seaduste järgi 
ei tohi vald garanteerida MTÜ Valguskaabel laenu ning tegi ettepaneku eelnõu tagasi lükata kui 
mitte õiguspärane. Mis puutub MTÜ Valguskaabel projekti omaosaluse katmisse, siis volikogu on 
selles osas oma otsustuse juba teinud, nimelt aasta tagasi on vastu võetud  otsus projekti 
kaasfinantseerimise kohta. 
Kõik volikogu liikmed olid ettepanekuga nõus. 
Istungil anti abivallavanem Kaimo Punistele korraldus esitada neljapäeval, 17. mail toimuva 
vallavalitsuse istungile eelnõu valguskaabli projekteerimistingimuste kohta. 
 



 

6. Vallavanemale umbusalduse avaldamine. 
Istungi juhataja juhatas sisse päevakorra punkti arutelu ning kuna volikogu liikmetel sõnasoovi ei 
olnud, kuulati  vallavanem Maris Aleksašini sõnavõttu, milles ta vastas talle umbusaldamise 
avalduses toodud väidetele: 
Vallavanemal ja tema juhitaval vallavalitsusel puudub igasugune initsiatiiv vallaelu 

arendamiseks 
Vallavalitsus teeb igapäevaselt tööd selle nimel, et elu vallas oleks hea ja läheks aina paremaks. 
Valda juhtima asudes oli teada, et valla eelarve tasakaalu saamiseks tuleb tegeleda tõsiselt 
karjäärist saamata jäänud tulude tagasisaamisega. Koalitsiooniga koostöös on leitud sellele 
probleemile lahendus ning  leian, et vallavanema osa selles ei olnud väike. Muidugi seab omad 
piirid arengule ka rahaline ressurss, mistõttu kõiki ideid ei ole  olnud võimalik realiseerida ning 
alati ei tule ka projektidele positiivset vastust. 
Samas majandusaasta aruande tegevusaruannet kirjutades tõdesin, et enamus arengukavas aastaks 
2011 planeeritud tegevusi sai siiski tehtud. 
Ka on olemas uus arengukava, mis on senisest pikema aja peale koostatud ja mille eelnõu tuli ju 
siiski valitsusest. 
Suutmatus moodustada valla heaks tõhusalt töötavat meeskonda 

Kuna sooline ebavõrdsus on valla töötajate hulgas naiste poole kaldu, siis kasutaksin siinkohal 
pigem sõna töötajaskond. 
Kahjuks on mul tulnud korraldada mitmeid konkursse uute töötajate leidmiseks. Need kõik on 
olnud eri põhjustel. Ja paraku võtab uutel inimestel sisseelamine alati oma aja ja see vähendab 
kindlasti töö sujuvust. 
Viimane konkurss kultuurimaja juhataja leidmiseks võiks anda Laeva vallale inimese, kes suudab 
palju meie kultuurielu edendamiseks ära teha. Kuid temaga on leping praegu sõlmimata, sest ta 
tahab enne siiski teada, kellest saab tema ülemus? 
Tuleb tõdeda, et on kohti, kus töötajaskonna tõhusust tõsta tuleb, kuid ma julgeks välja tuua, et 
töökeskkonna parandamiseks, mis omakorda töötajate töötulemusi parandab on siiski ka pingutusi 
tehtud.  Osad volikogu liikmed ei uskunud, et vallasekretär välja õnnestub vahetada, aga see sai 
siiski tehtud. Vajadusel tuleb ka edaspidi karmimaid ümberkorraldusi teha, et asjad vallas paremini 
laabuks. 
Kui varasemalt on läinud suurem osa ajast personalipoliitika kujundamiseks, tulekahjude 
kustutamiseks ning vähem olen saanud  tegeleda tulevikuvisioonidega, siis tänaseks olen endale  
selgeks teinud, et arengutegevuse  juhtimine ja suunamine on minu peamine ülesanne. 
Valguskaabli projekt, milles oleme partnerid naabervallaga, tuleb kiiresti ellu viia ning võimalusel 
soovin olla Laeva valla poolseks eestvedajaks. Juhatuses oleva liikme paluksin  volikogul tagasi 
kutsuda ning teda saame kaasata  töösse spetsialistina.  
Pikaldane otsustusvõime vallaelu igapäevasel juhtimisel 

Kui sellega viidatakse asjaolule, et ma enne olulisemate asjade otsustamist ka vallavalitsuse või 
vastava ala spetsialistiga asja arutada tahan, siis mina ei näe küll selles otsest viga, sest ma ei 
poolda autoritaarset juhtimisstiili, vaid tahan ära kuulata ka teiste inimeste arvamused. 
Ebakorrektsete eelnõude esitamine volikogule 
Ma ei mäleta, et ükski allakirjutanutest oleks kordagi viidanud sellele, et mõne eelnõu 
kehtestamise aluse viide või ülesehitus vale oleks. Jah neid märkusi on tulnud volikogu esimehe 
poolt, aga me keegi ei ole ju eksimatud. Samamoodi juhtub vigu sisse ka volikogu liikmete poolt 
esitatud eelnõudesse. 
Volikogu komisjonilt ja liikmetelt tulnud ettepanekute põhjendamata eiramine 
See on tugev üldistus. Ühel konkreetsel juhul ei olnud tõesti vallavalitsuse istungi protokollis 
põhjendatud ettepanekute mitte sisseviimist eelnõusse. Kuid võtsime need ettepanekud uuesti 
arutelule järgmisel vallavalitsuse istungil ja tõime ära ka põhjenduse, miks vallavalitsus nende 
muudatuste sisseviimist ei pooldanud. 



 

Ja lõpuks on volikogu õigusaktide puhul otsustajaks siiski volikogu, kes saab eelnõusse sisse viia 
ka neid parandusi mida vallavalitsus ei ole pooldanud. 
Peale sõnavõttu volikogu liikmetel vallavanemale küsimusi ei olnud.  
Istungi juhataja tegi ettepaneku hääletada vallavanemale umbusalduse avaldamise eelnõud 
punktide kaupa, millega nõustusid kõik volikogu liikmed. 

1. Avaldada umbusaldust Laeva vallavanem Maris Aleksašinile ja vabastada Maris Aleksašin 

vallavanema ametist. 

 Poolt –5, vastu-4  

 

2.  Maksta Maris Alekšasinile hüvitist     ........  kuu ametipalga ulatuses ning hüvitust 

kasutamata puhkusepäevade eest seadusega sätestatud ulatuses ja korras. 

Volikogu liikmed Karmen Kukk ja Endel Sõster tegid ettepaneku maksta Maris Aleksašinile 
hüvitist 1 kuu ametipalga ulatuses. 
Volikogu liige Arvo Pennonen tegi ettepaneku maksta Maris Aleksašinile hüvitist 3 kuu 
ametipalga ulatuses. 
Volikogu esimees Elviire Villa tegi ettepaneku maksta Maris Aleksašinile hüvitist 2 kuu 
ametipalga ulatuses. 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta Maris Aleksašinile hüvitist 1 kuu 
ametipalga ulatuses? 
Poolt- 3  , vastu -6 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et maksta Maris Aleksašinile hüvitist 3 kuu 
ametipalga ulatuses? 
Poolt – 5, vastu -4 
Seejärel võttis Elviire Villa oma ettepaneku tagasi, kuna volikogu otsustas maksta hüvitist kolme 
kuu ametipalga ülatuses. 

 

3. Määrata Laeva vallavanema asendajaks kuni uue vallavanema valimiseni abivallavanem 

Kaimo Puniste. 

Volikogu liikmed Karmen Kukk ja Endel Sõster tegid ettepaneku määrata vallavanema asendajaks  
kuni uue vallavanema valimisteni vallavalitsuse liige Maire Jõgi. 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et määrata Laeva vallavanema asendajaks kuni 
uue vallavanema valimiseni abivallavanem Kaimo Puniste. 
Poolt –1, vastu-3, erapooletu – 5 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et määrata Laeva vallavanema asendajaks kuni 
uue vallavanema valimiseni vallavalitsuse liige Maire Jõgi.  
Poolt –2, vastu-1, erapooletu – 6 
Poolthäälte enamusega määrati vallavanema asendajaks vallavalitsuse liige Maire Jõgi. 

4. Ametist vabastatud vallavanemal anda asjaajamine ja teenistuse tõttu tema kätte usaldatud 

vara üle 17. maiks 2012. 

Volikogu liige Priit Raidvee tegi ettepaneku ametist vabastatud vallavanemal anda asjaajamine ja 
teenistuse tõttu tema kätte usaldatud vara üle 24.  maiks 2012, misjärel eelnõu esitaja võttis oma 
ettepaneku tagasi. 
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et ametist vabastatud vallavanemal anda 
asjaajamine ja teenistuse tõttu tema kätte usaldatud vara üle 24. maiks 2012.  
Poolt -6, vastu ei ole, erapooletu- 3 . 
Eelnõud tervikuna uuesti hääletusele ei soovitud panna kuna eelnõu punktid hääletati eelnevalt 
ükshaaval läbi. 
OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 107 “Vallavanemale umbusalduse avaldamine.” 



 

 
Enne järgmise päevakorra punkti arutamise juurde asumist soovis volikogu liige Arvo Pennonen 
5- minutilist vaheaega. 
VAHEAEG- 5 minutit. 
 
7.  Revisjonikomisjoni esimehe valimine. 
Volikogu liige Ivar Ordning tegi ettepaneku valida revisjonikomisjoni esimeheks Endel Sõster. 
Endel Sõster taandas enda kandidatuuri. 
Kuna rohkem kandidaate ei esitatud, siis võttis eelnõu esitaja Elviire Villa eelnõu arutelult maha.  
 
8. Vallavanema valimiseks konkursi väljakuulutamine. 
Kuna volikogu liikmed ei soovinud eelnõusse teha omapoolseid parandusi ja täiendusi, siis pani 
istungi juhataja esitatud otsuse eelnõu hääletusele. 
Kes on selle poolt, et otsuse eelnõu võtta vastu otsusena 
Poolt – 5, vastu ei ole, erapooletu –3, ei hääleta – 1 
OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 108 “Vallavanema valimiseks konkursi väljakuulutamine.” 
 
 
Lepiti kokku, et volikogu istung toimub 7. juunil kell 15.30, kus päevakorra 1. punktina on 
planeeritud vallavanema valimine ja 2. punktina finantsjuht-pearaamatupidaja soovil väikebussi 
liisingu küsimus.  
 
 
 
 
/allkirjastatud digitaalselt/ 
 
Elviire Villa 
Vallavolikogu esimees 
 
 
 
 
 
 
 
 


